
محروميت 3 بازيكن آبي ها به دليل عدم همراهي با تيم اميد
دوباره استقلال، دوباره فدراسيون!

محروميت سه بازيكن جوان استقلال به دليل عدم همراهي تيم اميد 
در رقابت هاي فوتبال قهرماني زير 21 س�ال آس�يا، بار ديگر باشگاه 
استقلال و فدراس�يون فوتبال را روبه روي هم قرار داده است، آن هم 
دو ماه پس از اينكه آبي ها به دليل بازيكن ن�دادن به تيم ملي جوانان 
كه عازم رقابت هاي ج�ام جهاني بود، مورد انتقاد ق�رار گرفته بودند. 
امير حسين پيرواني در حالي ديشب تيم اميد ايران را در آخرين بازي مرحله 
مقدماتي انتخابي قهرماني زير 21 سال آسيا برابر عمان به ميدان فرستاد كه 
اين تيم غايبان سرشناسي داشت، سه ملي پوش استقلال و يك ملي پوش 
تراكتورسازي با مخالفت باشگاه شان همراه اميدها به قرقيزستان نرفتند تا 
پيرواني بدون اين بازيكنان كه حساب ويژه اي هم روي آنها باز كرده بود، تيم 
را به ميدان بفرستد. با اين حال به نظر مي رسد اين بار فدراسيون براي برخورد 
قاطع با باشگاه هايي كه به تيم ملي بازيكن نداده اند، دور خيز كرده است، به 
گفته پيرواني براي شكستن طلسم صعود به المپيك، بايد همه همكاري 
كنند و اتفاقاتي مانند عدم اجازه باشگاه به ملي پوشان براي همراهي تيم 

ملي، رفتن فوتبال به المپيك را سخت تر از قبل خواهد كرد. 
 البته چنين اتفاقاتي براي اميدها تازگي نداشت و عدم همكاري باشگاه ها و تيم 
اميد و اجازه ندادن به ملي پوشانشان براي همراهي تيم اميد در سال هاي اخير 
بارها تكرار شده و سبب شده تا تيم هاي ملي كشورمان به خصوص در رده هاي 
پايه نتوانند با پتانسيل واقعي شان در رقابت ها حاضر شوند. به نظر مي رسد، 
اما اين بار فدراسيون فوتبال قرار است محكم مقابل بي قانوني هايي بايستد و با 
باشگاه هايي كه با تيم اميد همكاري نمي كنند، برخورد كند. به همين خاطر 
بود كه مهدي تاج پيش از شركت تيم اميد در رقابت هاي زير 21سال آسيا به 
زمزمه هايي كه درباره ساز مخالف برخي تيم ها براي بازيكن ندادن به تيم اميد 

مطرح بود، واكنش نشان داد و خبر از محروميت آنها داد. 
   جدي نگرفتند، نقره داغ شدند

برخي تيم ها اما تهديد رئيس فدراسيون فوتبال را جدي نگرفتند و به تيم 
اميد بازيكن ندادند، استقلالي ها كه تجربه عدم همكاري با تيم جوانان را 
داشتند و اميد نورافكن را در دقيقه 90 به تيم ملي جوانان براي حضور در 
جام جهاني در ارديبهشت امسال داده بودند، اين بار هم جلوي تيم اميد در 
آمدند و به مهدي قائدي، اميد نورافكن و سيد مجيد حسيني سه بازيكن 
ملي پوش شان اجازه همراهي به تيم اميد در انتخابي رقابت هاي فوتبال 
زير 21 سال آسيا را در قرقيزستان ندادند. مخالفت استقلالي ها با همراهي 
با سه بازيكن ملي پوشش با تيم اميد، باعث شد تا فدراسيوني ها همان طور 
كه وعده داده بودند، باشگاه هاي مختلف را نقره داغ كنند. شنبه شب بود كه 
در همين راستا خبر محروميت سه بازيكن استقلال روي خروجي سايت 

رسمي فدراسيون فوتبال قرار گرفت. 
در بخشي از متن اين حكم آمده است: »با توجه به جايگاه تيم ملي و تخلف 
بازيكنان و باش��گاه و همچنين با توجه به اينكه طبق م��اده ٨٣ آيين نامه 
انضباطي، باشگاه نيز نمي تواند از چنين بازيكناني)كه تيم ملي را تحريم كرده 
اند( در مسابقات خود استفاده كند، كميته انضباطي با استفاده از اختيارات 
قانوني و استناد به ماده ٣2 آيين نامه انضباطي، دستور موقت محروميت 
مهدي قائدي، اميد نور افكن و سيد مجيد حسيني از مسابقات رسمي باشگاه 
استقلال را اعلام مي كند. «  با توجه به اينكه تاريخ اولين ديدار استقلال قبل 
از تاريخ 9 مردادماه است با اين ش��رايط استقلال در هفته اول نمي تواند از 
نورافكن، قائدي و حسيني در تركيب خود استفاده كند. البته در اين حكم به 
محروميت باشگاه تراكتور كه بازيكنش را در اختيار تيم اميد قرار نداده است، 
اشاره نشده و اين مسئله ش��ائبه برخورد دو گانه فدراسيون را سر زبان ها 
انداخته است. رئيس كميته انضباطي البته گفته است: » اين را بايد مسئولان 
فدراسيون پاسخ بدهند. ما فقط شكايت مسئولان فدراسيون را رسيدگي 
كرديم و آنها فقط از بازيكنان استقلال شكايت كرده بودند. اگر شكايتي درباره 

بازيكنان تراكتورسازي و تيم هاي ديگر بيايد، رسيدگي خواهيم كرد.«
   باشگاه استقلال: برادري مان را قبلاً ثابت كرده ايم!

در طرف مقابل استقلالي ها مدعي هستند به دليل نياز خود به اين بازيكنان 
آنها را در اختيار تيم اميد قرار نداده اند و با توجه به اينكه اردو و بازي هاي تيم 
اميد هم در روزهاي فيفا برگزار نشده و از نظر قوانين بين  المللي آبي ها مرتكب 
تخلفي نشده اند. پندار توفيقي، معاون باشگاه استقلال به كنايه در واكنش 
به اين حكم گفته است: »كميته انضباطي بارها استقلال را نقره داغ كرده 
و حسن زاده زودتر از ما استارت زده است!« با اين حال مديرعامل استقلال 
اميدوار به حل اين مشكل است، افتخاري ديروز به خبرگزاري مهر گفت: » ما 
برادري مان را با تيم ملي اميد قبلاً ثابت كرديم و انتظار داريم در اين مقطع نيز 

فدراسيون پاسخ تعاملات قبلي ما با تيم اميد را بدهد.«

پتانسيل دووميداني معلولان بيشتر از اين است
مس��ابقات دووميداني معلولان جهان كه 
در لندن برگزار ش��د در حالي كه با كسب 
20 مدال براي كش��ورمان به پايان رسيد 
و نسبت به دوره گذشته مسابقات كه سال 
2015 در دوحه برگزار ش��د، كاوران ايران 
هفت مدال بيشتر كس��ب كرد و مي توان 
گفت كه نتايج كاروان كشورمان نسبت به 
دوره قبل بهتر نتيجه گرفته ايم. مسابقات 
جهاني پس از رقابت ه��اي پارالمپيك در 
سطح بالايي برگزار مي شود و رقابت فشرده 
ورزشكاران كه در لندن هم وجود داشت، سبب شد كه در بيشتر ماده ها 
ركوردها جابه جا شود و ركورد جديدي ثبت شود. با توجه به اين رقابت 
سخت، نتايج ايران در جهاني لندن نتيجه قابل قبولي بود، اما معتقدم با 
توجه به ظرفيت و پتانسيلي كه بچه هاي دووميداني كار معلول كشورمان 
دارند، مي توانستيم بهتر هم نتيجه بگيريم. به عنوان نمونه در پرتاب وزنه 
كلاس F٣4 سيامك فرج زاده ركوردار جهان است، اما در لندن نتيجه اي كه 
انتظار مي رفت را نگرفت، البته در برخي ماده ها، هم نتايجي كسب شد كه 
كسي انتظار نداشت و برخي از ملي پوشان، فراتر از انتظارات نتيجه گرفتند. 
مانند حامد اميري كه در پرتاب نيزه كلاس F54، به مدال نقره رسيد و در 
مجموع عملكرد كاروان ايران در جهاني لن��دن را مي توان خوب ارزيابي 
كرد و مي توان با حفظ اين روند و ارتقاي سطح آماده سازي ملي پوشان در 
رقابت هاي پاراآسيايي سال آينده در جاكارتا و رقابت هاي جهاني 2019 كه 
حكم انتخابي پارالمپيك 2020 توكيو را دارد، نتايج و مدال هاي بيشتري 
را كسب كرد. كسب 20 مدال در جهاني لندن در حالي بود كه ملي پوشان 
دووميداني كار تنها دو اردو كشوري كه بيشتر براي هماهنگي بود، براي 
مسابقات جهاني داشتند و بيشتر تمريناتشان در شهرستان ها و با مربيان 
شخصي شان پيگيري ش��د و برخي بچه ها حتي زمين مناسب هم براي 
تمرين در اختيار نداشتند. اين در شرايطي است كه  دووميداني معلولان 
ايران پتانسيل بيشتري براي موفقيت دارد و در صورتي كه امكانات كافي و 
مربيان طراز اول در اختيار ملي پوشان قرار بگيرد، مي توانيم موفقيت هاي 

بيشتري را در رقابت هاي پيش رو كسب كنيم. 

اتحاد،  تيراندازي را به اوج مي رساند
بانوي تيرانداز المپيكي اي��ران از اهالي اين 
رشته خواست تا براي رسيدن به اوج با هم 
متحد شوند. ملي پوشان اين رشته منتظرند 
تا وعده هاي رئيس جديد فدراسيون عملي 
ش��ود. الهه احمدي در گفت وگو با ايسنا به 
اين خواسته ها اش��اره كرد: » دادگر، رئيس 
فدراسيون تيراندازي گفت مشكل فشنگ لاينحل نيست و مي توان 
ش��رايط تمريني ملي پوش��ان را فراهم كرد. فدراس��يون تيراندازي 
بدهي هاي ميلياردي، بحث حقوق ها و مشكلات زيادي دارد. تيراندازي 
رشته پر خرجي است، نمي دانم كه مشكل فشنگ و ساچمه حل مي شود 
يا نه، اما آن طور كه مسئولان مي گويند قابل حل است. بايد همه اهالي 
تيراندازي دست به دست هم دهند تا مشكلات و حواشي از اين رشته 
دور شود و شاهد بازگشت روزهاي خوب در اين رشته ورزشي باشيم.«

 حركت توسعه ورزش  سيستان
نمايشي نباشد

در خبرها آمده بود مسعود س��لطاني فر، وزير ورزش قرار است به همراه 
معاونان و تعدادي از رؤساي فدراسيون ها به سيستان و بلوچستان سفر كند. 
سفري در راستاي برنامه هاي دولت به منظور توسعه جنوب شرق كشور و 
وحدت ميان اقوام، اصل اين حركت و توجه جناب وزير به منطقه اي محروم 

و بزرگ به نام سيستان و بلوچستان بسيار ارزشمند و قابل تقدير است.
اين حركت را بايد به فال نيك گرفت، چراكه هر چقدر در مناطقي مثل 
سيستان خرج كنيم، سرمايه گذاري كرده ايم. البته بسيج از مدت ها پيش 
اين اقدام را صورت داده، تش��كيل و احداث پايگاه هاي استعداديابي در 
مناطق محروم و فعاليت هاي فرهنگي از سال ها قبل توسط بسيج و سپاه 
آغاز شده، اما يكدست صدا ندارد و حالا با جلو آمدن وزير ورزش مي توان 
اين اميد را داش��ت كه منطقه محروم  و كهن سيستان و بلوچستان در 

زمينه ورزش رشد و توسعه پيدا كند.
لازم به ذكر نيست كه توسعه ورزش در استاني مهم چون سيستان به لحاظ 
همجواري با كشورهاي پاكستان و افغانستان و تهديدهاي امنيتي زياد و 
ترانزيت مواد مخدر چه اهميت ويژه اي مي تواند داشته باشد. سال هاست كه 
كشورهاي متخاصم و دشمنان تكفيري و وهابي قسم خورده نظام مقدس 
جمهوري اسلامي با بهره گيري از غفلت و سهل انگاري دولتمردان ايران در 
رسيدگي به مناطقي چون سيستان و بلوچستان در اين نواحي پول خرج 
مي كنند و متأسفانه با فريب نوجوانان و جوانان دختر و پسر اين مناطق آنها 
را جذب خود مي كنند، هرچند طي سال هاي گذشته تلاش هاي فرهنگي، 
اجتماعي و ورزشي از سوي بسيج و سپاه انجام شده كه حتي با شهادت 
سرداراني چون نورعلي شوشتري نيز همراه بوده، اما همانطور كه گفتيم تا 
اقداماتي گسترده تر با پشتوانه هاي قوي تر صورت نگيرد اوضاع استاني چون 

سيستان و بلوچستان تغيير پيدا نمي كند و هدفي هم محقق نمي شود.
البته نبايد از ياد برد كه صرف تكيه كردن به اين سفر يا سفرهايي ديگر از اين 
دست هم نمي تواند راهگشا باشد بايد در ميدان عمل ديد كه اين سفرها چه 
دستاوردهايي براي نوجوانان و جوانان و مردم محروم سيستان و بلوچستان 
به همراه دارد. وزير ورزش و همراهان فدراسيون نشينش بايد در اين سفر 
به خوبي لمس كنند كه مردم ديار سيستان چه مي خواهند، به طور حتم 
جاي خالي رؤساي فدراسيون هاي فوتبال و رشته هاي رزمي چون تكواندو 
و كاراته و حتي بسكتبال در ميان همراهان وزير ديده مي شود، رشته هايي 
كه مقبوليت و جذابيت بالاي آنها مي تواند راهگش��اي اهداف بلند وزير 
ورزش و دولت باشد. همانطور كه عنوان شد، اميد اين مي رود كه سفر وزير 
ورزش همراه با تحقق و مطالعه در خصوص خواسته ها و علاقه  مندي ها 
و استعدادهاي موجود ورزشي در منطقه باش��د، هرچند كه منطقه اي 
پراستعداد و زرخيزي چون سيستان و بلوچستان شايسته بهره گيري از 
تمامي امكانات و رشته هاي گوناگون ورزش��ي است و بايد قصور صورت 

گرفته در تمامي اين سال ها جبران شود.
نكته آخر اينكه وزارت ورزش به عنوان اصلي ترين مقام پاسخگو در زمينه 
توسعه ورزش كشور بايد به جز سيستان و بلوچستان استان هاي محروم 
ديگر را نيز مورد توجه قرار دهد. اينكه سيستان به عنوان اولين مقصد سفر 
وزير ورزش انتخاب شده جاي بسي خوشحال است، اما جناب وزير بايد 
توجه داشته باشد كه استان هايي چون كردستان و حتي بخش هايي از 
خوزستان و استان هاي شمال ش��رقي كشور نيز دست كمي از سيستان 
و بلوچستان به لحاظ شرايط خاص اقليمي، اجتماعي و سياسي ندارند 
و بايد به آنها نيز رسيدگي شود. استان هايي كه درست مانند سيستان و 
بلوچستان در تيررس اهداف شوم استكبار جهاني و دشمنان كشور قرار 
دارند و اين پتانسيل را دارند كه به سبب محروميت به راحتي جولانگاه آنها 
شوند. بنابراين ورزش به عنوان يك مقوله اجتماعي و تأثيرگذار در توسعه 
كشور مي تواند نقش به سزايي در محروميت زدايي از استان هايي چون 
سيستان و بلوچستان داشته باشد، نقشي كه اميد است با عملياتي شدن 

اهداف اين سفر مهم و درست به خوبي ايفا شود.

مس�ائل مالي دو 
دنيا حيدري
   گزارش

باشگاه پرسپوليس 
و اس���تقلال از 
ابهامات ب�زرگ باش�گاه داري در ايران اس�ت. 
مسئله اي كه به رغم اقدامات صورت گرفته براي 
شفاف س�ازي،  همواره مبهم باقي مانده اس�ت. 
مبهم تر از آن، نگاه وزارت به اين مس�ئله است، 
وقتي در صحبت هاي سيد علي آقازاده، معاون 
مالي و پش�تيباني وزارت ورزش ب�ا خبرگزاري 
فارس مي خوانيم وزارت نه فقط از همه چيز مطلع 
اس�ت كه حق بازرس�ي هم دارد، اما دست روي 
دس�ت گذاش�ته و ب�ه تماش�ا نشسته اس�ت!

فصل نقل و انتقالات امس��ال هم مانند هرس��ال، 
نمايشي از ريخت وپاش هاي مديران اسراف كار در 
عقد قراردادهاي هنگفت و ميلياردي را به تصوير 
كشيد. نمايش��ي كه وزارت ورزش، نه فدراسيون 
هيچگونه اقدامي براي مقابله با بي تدبيري هايي كه 
منجر به عقد اينگونه قراردادها مي شد،  نينديشيدند 
تا داستان ميلياردي هاي فوتبال همچنان به قوت 
خود باقي باش��د. داس��تان تلخي كه ثمره اي جز 
سنگين تر كردن بدهي هاي ميلياردي باشگاه ها، به 
خصوص پرسپوليس و استقلال را به دنبال ندارد. با 
وجود رد و بدل شدن رقم هاي نجومي در قراردادهاي 
امسال، بعد از بازي سوپرجام بود كه صداي اعتراض 
بازيكنان پرسپوليس بابت عدم دريافت مطالبات 
فصل قبل و پاداش هايي كه پرداخت نشده بود در 
آمد. مسئله اي كه باعث شد يك بار ديگر همه نگاه ها 

به سمت وزارت روزش بچرخد. 

   مي دانيم اما نمي گوييم
استقلال و پرسپوليس زير مجموعه دولت هستند 
و همين كافي است تا وزارت مسئول پاسخگويي در 
خصوص مسائل مربوط به آنها باشد. اگر چه وزارت 
مدعي اس��ت بودجه اي به اين دو تيم نمي دهد و 
گفته مي ش��ود تنها از طريق همكاري با گرفتن 
اسپانسر است كه به سرخابي هاي پايتخت كمك 
مي كند. اگر مسئله دقيقاً به همين شكل هم باشد، 
وزارت بايد پرسپوليس را مورد مواخذه قرار دهد كه 
چرا اين باشگاه با وجود دريافت 45 ميليارد تومان از 
اسپانسر، هنوز با بازيكنانش تسويه نكرده است، در 
حالي كه استقلال براي تسويه حساب آخر سال از 
همين اسپانسر پول گرفته است. ابهامات اين مسئله 
اما با صحبت هايي كه سيد علي آقازاده، معاون مالي 
و پشتيباني وزارت ورزش با خبرگزاري فارس داشته 
بيشتر هم مي شود: » اينكه اين پول كجا رفته، ما 
مي دانيم اما نمي توانيم بگوييم چون وزارت ورزش 
قصد حاشيه سازي ندارد و تلاش مي كند به خاطر 
هواداران ميليوني به اين دو باش��گاه كمك كند. 
بحث بدهي باشگاه ها يا منابع پولي كه مي گيرند 
به موضوع مديريت درون باشگاه ها مربوط است. 
بنابراين بايد مديرعامل و هيئت مديره در اين باره 

پاسخگو باشند.«
   توجيه غيرمنطقي

معاون مالي وزارت صراحتاً مي گويد كه ما مي دانيم 
پول ها كجا رفته، اما نمي گويم. آنهم به اين بهانه كه 
مسائل مالي به مديريت داخلي باشگاه ها برمي گردد 
و هيئت مديره بايد درخصوص آن پاسخگو باشد. 

حال آنكه نه تنها آنچه كه آق��ازاده مطرح مي كند 
توجيه خوبي نيست، كه انتخاب اعضاي هيئت مديره 
نيز به عهده وزارت است. هيئت مديره اي كه براي 
فصل جديد هنوز انتخاب نشده و قاعدتاً نمي تواند 
در خصوص مس��ائل مالي اين فصل و چراي عقد 
قراردادهاي ميلياردي پاسخگو باشد. چون نبوده كه 
بخواهد تأثيري در آن داشته باشد، اما مي ماند هيئت 
مديره فعلي كه قرار است آخر هفته اي كه مشخص 
نيست كدام آخر هفته اس��ت، تغيير كند! هيئت 
مديره اي كه به گفته معاون مالي وزارت بايد پاسخگو 
باش��د اما به چه كس��ي ؟ آيا وزارت بابت پول هايي 
كه مدعي اس��ت، مي داند در كجا خرج شده كه به 
بازيكنان نرسيده از هيئت مديره يا مديرعامل فعلي 
پرس وجو كرده است يا دست روي دست گذاشته؟! 
اينكه گفته مي ش��ود وزارت مي داند اين پول كجا 
خرج شده، اما نمي گويد كه حاش��يه ايجاد نشود، 
توجيه درستي نيست. يعني وزارت دست روي دست 
مي گذارد تا پول هاي پرسپوليس در جايي نبايد خرج 
شود و به راحتي چشم به چنين تخلفي مي بندد تا 
با عدم پرداخت مطالبات بازيكنان بدهي هاي اين 
باشگاه هر سال س��نگين تر باشد؟ آيا اين توجيهي 

قابل قبول است از متولي ورزش كشور؟!
    سكوت معنادار

صحبت هاي مع��اون مال��ي وزارت وقتي مي گويد 
كه فصل قبل بازيكناني بودن��د كه بدون يك بازي 
صدها ميليون توم��ان گرفتند يا وقت��ي به بدهي 
100ميلياردي باشگاه پرسپوليس اشاره مي كند، 
نشان از اشراف وزارت بر امور باشگاه ها دارد،اما سكوت 

برابر اين دانسته هاي مهم چه معنايي مي دهد، وقتي 
دو باشگاه پرسپوليس و استقلال در اختيار وزارت 
است و به همين دليل هم هست كه وزارت ورزش 
حق اعزام تيم هاي بازرسي به اين دو باشگاه و بازرسي 
در خصوص مسائل مالي ، اتفاقات نقل و انتقالات و 
 قراردادها دارد. آقا زاده مي گويد هر زماني كه شرايط 
ايجاب كند و وزير صلاح بداند مي توان بازرس��ي را 
انجام داد. اين موضوع به تشخيص وزير ورزش است، 
اما تا امروز چنين چيزي را نداشتيم. اما چرا باوجود 
ريخت و پاش هاي ميلياردي در فصل نقل و انتقالات، 
ابهام در دريافتي هاي پرسپوليس از اسپانسر و عدم 
پرداخت مطالبات بازيكنان، وزي��ر ورزش هنوز به 
اين نتيجه نرسيده كه بايد حساب هاي پرسپوليس 
يا حتي استقلال مورد بازرس��ي قرار گيرد؟ آقا زاده 
مي گويد: »تصورم بر اين است با تأكيدي كه وجود 
دارد درخصوص موارد مالي و قراردادها با همكاري 
دبيرخان��ه مجامع حقوقي كه در وزارت تأس��يس 
ش��ده و در حوزه معاونت مالي و پش��تيباني است، 
كارهاي خوبي مي توان انجام داد. « اما اين كارهاي 
خوب كه معاون مالي وزارت معتقد است مي تواند 
انجام شود، چه زماني قرار اس��ت انجام شود وقتي 
بدهي هاي پرس��پوليس به گفته خ��ود در حدود 
100 ميليارد تومان است و بدهي استقلال نيز دست 
كمي از آن ندارد! آيا وزارت ب��ا توجه به آنچه كه از 
صحبت هاي معاون امور مال��ي آن بر مي آيد خود 
مقصر اين بي بندوباري هاي مالي در پرسپوليس و 
استقلال نيست و كوتاهي آن نيس��ت كه كار را به 

اينجا رسانده است؟!
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هدفم كمك به ژيمناستي است كه تراكت پخش مي كند
رئيس جديد فدراسيون ژيمناستيك اميدوار 
اس��ت در آينده نزديك اوضاع معيش��تي 
ژيمناست هاي ايراني را سروسامان ببخشد. 
زهرا اينچه درگاهي گف��ت: » برخي افراد 
بودند كه وظيفه بسيار كمي در فدراسيون 
داشتند، اما حقوق بالايي مي گرفتند. اين 
پولي كه بي دليل و بدون كمترين كار پرداخت مي شد، از بيت المال 
بوده و براي ژيمناستيك است. در واقع اگر من بتوانم اين پول را درست 
مديريت كنم، مي توانم به ژيمناس��تي كه تراكت پخش مي كند تا 
شرايط حضورش را در اردوي تيم ملي فراهم كند، كمك كنم. در واقع 
افرادي هستند كه خودشان موظف هستند هزينه ها را براي حضور در 
اردو بپردازند و اين در حالي است كه حقوق هم نمي گيرند. البته من 

آماده پرداخت هزينه در مقابل هجمه ها هستم.«

پرداخت حقوق به فوتباليست سرباز ممنوع است
در حالي كه گفته مي شود برخي از بازيكنان 
سرباز از تيم هاي نظامي حقوق هاي كلان 
دريافت مي كنند،  اما باران چشمه، مديركل 
تربيت بدني نيروهاي مس��لح اي��ن ادعا را 
غيرقانوني خواند: »پيش از اين به باشگاه هاي 
نظامي ابلاغ كرده  بوديم كه با ورزشكاران 
س��رباز قرارداد حرفه اي براي پرداخت حق الزحمه انجام نشود. البته 
فدراسيون فوتبال چارچوب هاي قانوني دارد كه بازيكنان بايد قرارداد 
داشته باشند. با اين حال باشگاه هاي نظامي حق ندارند كه حقوق كلان 
به بازيكنان سرباز بپردازند و فقط در قالب پاداش يا تشويق تيم مبلغي به 
بازيكنان پرداخت مي شود. در چند سال اخير بازديدهايي از باشگاه هاي 
فجرسپاسي و ملوان انجام داده ام و ظاهر قرارداد بازيكنان كاملاً درست 

بود و دستمزدي در اين قراردادها براي بازيكنان نديدم.«

عبدالرضا جوكار

كارشناس ورزش جانبازان 
و معلولان

پيروزي بارسا با درخشش نيمار
بارسلونا با پيروزي مقابل يوونتوس در جريان ديدار  دوستانه جام قهرمانان 
بين المللي در نيوجرسي امريكا انتقام كوچكي از بانوي پير به خاطر حذف 
از رقابت هاي ليگ قهرمانان گرفت. كاتالان ها در اين ديدار دو بر يك پيروز 
شدند، اما نكته جالب اين پيروزي گلزني نيمار مهاجم برزيلي بارسا بود. نيمار 
كه اين روزها شايعه جدايي اش از بارسلون قوت گرفته، هر دو گل تيمش را 
زد تا ثابت كند، نمي خواهد از جمع آبي واناري ها جدا شود. والورده، سرمربي 
جديد بارس��ا در پايان اين بازي در خصوص مهاجم برزيلي تيمش گفت: 
»بارسلونا قطعاً حاضر به از دست دادن بازيكني مانند نيمار نيست، اين كاملًا 

واضح است كه او تأثيرگذار است و ما مي خواهيم كنارمان بماند.«
------------------------------------------------------------

ميلان بايرن را تحقير كرد
آث ميلان متحول شده توسط چيني ها موفق شد در جريان بازي دوستانه 
مقابل بايرن مونيخ به يك پيروزي بزرگ دست پيدا كند. ميلان با چهار گل 
بايرن را درهم كوبيد. دو تيم در جريان تورنمنت شش جانبه چين به مصاف 
هم رفتند و ميلان موفق شد با گل هاي كسيه، كورتونه )دو گل(، و چالهان 
اوغلو حريف قدرتمند آلماني خود را شكست دهد. كارلو آنجلوتي، سرمربي 
بايرن پس از قبول شكست گفت: »اين نتيجه مرا متعجب و ناراحت كرد، اصلًا 

خوب بازي نكرديم، اين اتفاق نبايد در طول فصل پيش رو تكرار شود.«  
------------------------------------------------------------

خوشحالي رونالدو از ديدن عاشقان رونالدو!
15 دقيقه قبل از آغاز ديدار گوانگژو و ش��انگهاي چين ، رونالدو در كنار 
دوست و هموطن خود ريكاردو كارواليو در استاديوم حاضر شد و با 50 هزار 
هوادار حاضر در استاديوم صحبت كرد. در حالي كه شانگهاي گرم ترين 
روزهاي تابستاني 145 سال اخير خود را سپري مي كند، رونالدو با حالت 
طنز خطاب به تماشاگران گفت: »امروز گرم ترين روز شانگهاي است، زيرا 
من اينجا حضور دارم. از سفر به ش��انگهاي و ملاقات با افرادي كه عاشق 

فوتبال و البته رونالدو هستند، احساس بسيار خوشايندي دارم. «

سعيد احمديان

فريدون حسن

 سكوت وزارت ورزش 
در مقابل پاسخگو نبودن  
سرخابي ها

مي دانيم 
پول ها كجا 
خرج شده اما 
نمي گوييم!

پرسپوليسي هاي نفت مقابل وزارت نفت
وزارت نفت ديروز ش��اهد تجمع فوتباليس��ت هايي ب��ود كه چهره هاي 
پرسپوليسي بين آنها شاخص تر از بقيه بودند. عليرضا بيرانوند، وحيد اميري، 
كمال كاميابي نيا و حتي سيدجلال حسيني پرسپوليسي هايي هستند 
كه هنوز از باشگاه نفت طلبكارندو به همراه ساير بازيكنان اين تيم راهي 
خيابان طالقاني شدند. ديروز نفتي ها خواستار ملاقات با بيژن زنگنه، وزير 
نفت بودند تا بتوانند به مطالبات خود برسند، خواسته اي كه ديروز محقق 
نشد و آنها اميدوارند بتوانند به آن برسند، هرچند كه وضعيت نفت تهران 
اين روزها اينقدر پيچيده است كه نمي توان اميدي به آينده آن داشت، چه 

برسد به اينكه مطالبات پرسپوليسي هاي امروز را پرداخت كند.

شيوا نوروزي
  منهاي فوتبال

تيم كشتي آزاد نوجوانان ايران با كس��ب چهار مدال طلا، دو نقره و 
دو برنز قهرمان رقابت هاي آسيايي تايلند شد. اين دوره از رقابت ها 
كاروان كشتي كشورمان با مدال هاي طلاي سيد عرفان جعفريان، 
مهدي عشقي، عباس فروتن و سيد مهدي هاشمي )اوزان 4۶، 54، 
٨5 و 100(، نقره هاي مرتضي پورمرتضوي و ميثم زارع )اوزان 5٨ و 
۷۶( و برنزهاي مهدي ويسي و سيد مبين حسيني )اوزان 42 و ۶9( 

سكوي قهرماني قاره كهن را فتح كرد. در روز پاياني رقابت ها، جمع 
امتيازهاي نوجوانان آزادكار ايراني به عدد ۷9 رسيد و قهرماني اين تيم 
مسجل شد. در رده بندي تيمي پس از تيم ايران، هندي ها روي سكوي 
دوم آسيا رفتند و قزاق ها نيز به عنوان سومي بسنده كردند. پيش از 
رقابت هاي كشتي آزاد قهرماني نوجوانان  آسيا، فرنگي كاران كشورمان 

نيز توانسته بودند با اقتدار قهرمان آسيا شوند.

آزادكاران نوجوان ايران قهرمان آسيا شدند

تاريخ سازي بانوي ركابزن ايراني در آسيا
اتحاديه جهاني دوچرخه سواري رنكينگ جديد رشته كوهستان 
را اعلام كرد كه بر اساس آن فرانك پرتوآذر، بانوي محجبه ايراني 
موفق به كسب جايگاه اول آس��يا و ۶۶ جهان شد. پرتو آذر، اولين 
بانوي محجبه ايراني بود كه توانست در مسابقات قهرماني آسيا در 

سال 201۷ مدال برنز را كسب كند.

بازگشت علي حسيني به تيم ملي پس از 8 سال
سعيد علي حس��يني، وزنه بردار فوق س��نگين ايران پس از حدود 
هشت سال به اردوي تيم ملي وزنه برداري در تهران اضافه مي شود. 
سعيد علي حسيني كه قهرماني نوجوانان آسيا و جوانان جهان را در 
كارنامه دارد، پس از مثبت شدن تست دوپينگش براي دومين بار به 

هشت سال محروميت از حضور در ميادين محكوم شد.

تاريخ سازي ساحلي بازان نيمه تمام ماند 
تيم ملي واليبال ساحلي ايران كه با صعود به جمع 4 تيم پاياني تور 
جهاني  تاريخ ساز شده بودند، در مرحله نيمه نهايي با شكست مقابل 
قطر از صعود به فينال بازماندند. رحمان رئوفي و بهمن سالمي  بازيكنان 
تيم كشورمان در تور جهاني مراكش بودند كه با پيروزي مقابل اسپانيا، 

براي اولين بار به نيمه نهايي تور جهاني صعود كرده بودند.

كيميا به آرامش نياز دارد
مهرو كمراني اميدوار است، كيميا عليزاده پس از پشت سرگذاشتن دوران نقاهت به شياپ 

چانگ برگردد و به افتخارآفريني هايش ادامه دهد. كيميا عليزاده تنها بانوي مدال آور 
تاريخ ورزش ايران در المپيك ريو پس از بازگشت از مسابقات جهاني تكواندو به بيماري 
ويروسي مبتلا شد؛ بيماري كه علاوه بر بستري شدن او در بيمارستان حرف و حديث ها و 
شايعات زيادي را نيز در پي داشت. دارنده مدال نقره تكواندو جهان اگرچه از بيمارستان 

مرخص ش��ده، اما طبق اعلام پزش��كان بايد به مصدوميت هايش برسد و 
يك سال دور از ميادين باقي بماند. اين درحالي است كه كيميا بايد پايش را 
به تيغ جراحان بسپارد. سرمربي تيم ملي تكواندوي بانوان در گفت وگو با 
تسنيم آخرين وضعيت عليزاده را تشريح كرد: »شرايط كيميا بهتر شده و 
به همراه خانواده به سفر رفته است. به احتمال زياد براي رسيدن به شرايط 
مناسب مدتي استراحت خواهد كرد و بعد از آن به وضعيت مصدوميتش 
رسيدگي خواهد شد. پزشك بايد تشخيص دهد كه پاي كيميا احتياج به 

جراحي دارد يا نه، اما در كل با توجه به بيماري كه پشت سر گذاشته فعلًا 
نياز به استراحت دارد تا از لحاظ شرايط روحي به شرايط ايده آل برسد. نبايد 

فشار رواني زيادي روي او آورد و بايد اجازه دهيم كه به آرامش برسد تا روند 
بهبودي بهتر پشت سر گذاشته شود.«

پايان كار دووميداني  معلولان   با ۲۰ نشان رنگارنگ
 محسن كائيدي  و حامد اميري با كس��ب دو مدال نقره ، مدال آوران ايران در آخرين روز 

رقابت هاي دووميداني قهرماني معلولان جهان بودند تا با اين مدال ها  پرونده حضور 
نمايندگان ايران در هشتمين دوره رقابت هاي دووميداني معلولان قهرماني جهان با 
كسب سه نشان طلا، 12 نقره و پنج برنز بسته شود. امان الله پاپي )پرتاب نيزه(، عليرضا 

مختاري )پرتاب وزنه( و سامان پاكباز )پرتاب وزنه( مدال طلا، جواد حرداني 
)وزنه(، علي محمدياري )ديسك(، محسن كائيدي )وزنه و نيزه(، مهران 

نكوئي مجد )وزنه(، هاشميه متقيان )نيزه(، محمد خالوندي )نيزه(، 
سجاد نيك پرست )نيزه(، سيامك صالح فرج زاده )ديسك(، 

سجاد محمديان )وزنه(، سامان پاكباز )نيزه( و حامد اميري 
)نيزه( مدال نقره و محسن مجيدي )ديسك(، علي اصغر 
جوانمردي )وزنه(، عب��دالله حيدري )ني��زه(، حامد 
اميري )وزنه( و اسدالله عظيمي )وزنه( مدال برنز براي 
كشورمان در رقابت هاي دووميداني معلولان قهرماني 
جهان به ارمغان آوردند. رقابت هاي جهاني دو وميداني 
لندن با حضور بيش از هزار ورزشكار از 100 كشور دنيا، 

از 2٣ تير تا اول مرداد ماه برگزار شد.


